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Jakub Samborski, Mirosław Siwek) 

6/2023 12.06.2023 r. 
n a p o d s t a w i e upoważnienia N r z d n i a 
w y d a n e g o p r z e z Przewodniczącego R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i . 

Z a k r e s k o n t r o l i : Kontrola Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Informacja GZGK w tym dotycząca sytuacji finansowej, majątkowej i zatrudnienia 

(w tym w zakresie zadań zleconych i finansowanych przez Gminę) 

Pani Małgorzata Komuda-Olowska 
W t r a k c i e k o n t r o l i wyjaśnień udzielała 

(imię i nazwisko) 

Kierownik Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej 

(stanowisko służbowe) 

W k o n t r o l i udział wzięli: 

Pan Antoni Janusz Piechoski - Wójt Gminy Mińsk Mazowiecki 
(imię i nazwisko) (stanowisko służbowe) 

Pani Jolanta Damasiewicz - Sekretarz Gminy 
(imię i nazwisko) (stanowisko służbowe) 



N a p o d s t a w i e dokumentów znajdujących się w j e d n o s t c e : 

Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej 

(nazwa jednostki kontrolowanej) 

u s t a l o n o , c o następuje: 

K o m i s j a R e w i z y j n a R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a p o s i e d z e n i u 
w d n i u 19 c z e r w c a 2 0 2 3 r . przeprowadziła kontrolę G m i n n e g o Zakładu G o s p o d a r k i 
K o m u n a l n e j ( G Z G K ) . 

Przebieg kontroli: 

Pan Paweł Lipiński Przewodniczący Komisii Rewizyinei przedstawił d o k u m e n t y 
p r z e k a z a n e n a kontrolę: 

Wójt Gminy poinformował, że s y t u a c j a w G m i n n y m Zakładzie G o s p o d a r k i 
K o m u n a l n e j została p o p r a w i o n a w z a k r e s i e p e r s o n a l n y m . P a n i K i e r o w n i k przeprowadziła 
w i e l e rozmów z p r a c o w n i k a m i . S y t u a c j a f i n a n s o w a Zakładu również p o p r a w i a się. 
Niepokojący j e s t n a t o m i a s t s t a n o s o b o w y pracowników w szczególności d o prac f i z y c z n y c h 
i obsługi m a s z y n i urządzeń. Przypomniał również o m o d e m i z a c j i i r o z b u d o w i e S U W 
w Królewcu i Z a m i e n i u - r e a l i z a c j a i n w e s t y c j i j e s t prawidłowa. 

Pani Małgorzata Komuda-Olowska Kierownik GZGK poinformowała, że p l a n 
przychodów Zakładu n a 2 0 2 2 r . wynosił 5 8 1 4 8 8 7 zł, n a t o m i a s t w y k o n a n i e wyniosło 
5 5 6 6 2 2 1 , 1 7 zł i w j e j o c e n i e w y k o n a n i e j e s t n a d o b r y m p o z i o m i e . S y t u a c j a G Z G K p o p r a w i a 
się. S u m a aktywów n a początku 2 0 2 2 r . t o 5 1 5 1 5 9 2 9 , 1 5 zł, n a t o m i a s t n a k o n i e c 2 0 2 2 r . 
53 4 8 2 0 1 9 zł. Świadczy t o o r o z w i j a n i u się Zakładu. W Zakładzie wdrożona j e s t E-usługa 
i środek trwały z t y m związany został już p r z e k a z a n y G Z G K . E-usługa z n a c z n i e ułatwia 
i u s p r a w n i a o d c z y t i n a l i c z a n i e opłat. R o z w i j a n a j e s t również sieć wodociągowa 
i k a n a l i z a c y j n a . P a n i K i e r o w n i k podała też główne z a k u p y r e a l i z o w a n e p r z e z G Z G K 
i z a d a n i a i n w e s t y c y j n e , które były r e a l i z o w a n e p o p r z e z Zakład, w t y m b u d o w a k a n a l i z a c j i 
s a n i t a m e j i i n w e s t y c j e wodociągowe. Jeśli c h o d z i o u t r z y m a n i e dróg g m i n n y c h t o w 2 0 2 2 r . 
były p o n i e s i o n e k o s z t y w wysokości 9 0 2 1 3 1 , 4 4 zł. W z a k r e s i e usług n a j m u w 2 0 2 2 r . 
osiągnięto z y s k w wysokości 4 7 0 4 0 , 5 2 zł. P a n i K i e r o w n i k poinformowała również o z m i a n i e 
w p r z e p i s a c h dotyczących r o z d z i e l e n i a kosztów pomiędzy poszczególnymi działalnościami 
r e a l i z o w a n y m i p r z e z G Z G K . Następnie przedstawiła s t a n z a t r u d n i e n i a w Zakładzie i ilość 
etatów o r a z środki p r z e z n a c z a n e n a w y n a g r o d z e n i a . Średnia miesięczna p e n s j a osób 
pracujących w b i u r z e wyniosła 4 8 6 0 , 5 3 zł b r u t t o , a d l a pracowników z t e r e n u 3 7 8 0 , 0 9 zł 
b r u t t o . Zwróciła również uwagę n a trudną specyfikę p r a c y w t e r e n i e realizowaną p r z e z 
pracowników G Z G K . P a n i K i e r o w n i k będzie starała się poprawić w a r u n k i p r a c y i płacy d l a 
pracowników fizycznych, ponieważ w i d z i potencjał. Przedstawiła też działania j a k i e podjęła 
o d c z a s u podjęcia s w o j e j f u n k c j i . Radny Maciej Gałązka zwrócił uwagę n a b a r d z o 
n i e w i e l k i e z a r o b k i pracowników pracujących w t e r e n i e , którzy d o d a t k o w o muszą wykonywać 
swoją pracę n a s t a r y m sprzęcie. W związku z t y m k o n i e c z n e j e s t zwiększenie zarobków 
i w z m o c n i e n i e działań w t y m z a k r e s i e , a b y być k o n k u r e n c y j n y m n a r y n k u . Wójt zwrócił 
uwagę n a w z r o s t płacy m i n i m a l n e j i potwierdził potrzebę z m i a n w f u n d u s z u płac. Zwrócił też 
uwagę n a konieczność p o s i a d a n i a środków p r z e z G Z G K , a b y njożna było^z^^ îększać f u n d u s z e 
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płac. Pani Kierownik powiedziała, że j e s t w t r a k c i e wartościowania poszczególnych 
s t a n o w i s k d r o g o w y c h i porównywania d o s y t u a c j i zewnętrznej. Mieszkaniec gminy 
powiedział, że p r o b l e m e m j e s t b r a k n a d z o r u n a d p r a c o w n i k a m i d r o g o w y m i i n a d 
wykonywaną p r z e z n i c h pracą. W związku z t y m suge ru j e więcej k o n t r o l i i s y s t e m p r e m i o w y . 
Kierownik GZGK odpowiedziała, że przygląda się n a d z o r o w i i o d 1 s i e r p n i a będzie z m i a n a 
n a s t a n o w i s k u zastępcy K i e r o w n i k a Zakładu, który pełni jednocześnie funkcję K i e r o w n i k a 
r e f e r a t u t e c h n i c z n e g o i u t r z y m a n i a dróg. Jest również w t r a k c i e o p r a c o w y w a n i a n o w e g o 
r e g u l a m i n u w y n a g r a d z a n i a , b o d o te j p o r y n i e było p r e m i i , a p l a n u j e j e wprowadzić j a k o 
d o d a t k o w y c z y n n i k m o t y w a c y j n y . Poinformowała również o s w o j e j p r a c y w t e r e n i e . 
Uczestnik Komisji zwrócił uwagę n a jakość w y k o n y w a n e j p r a c y , b o wynagradzać należy 
pracę a n i e j e j u d a w a n i e . Podał również przykład k o s z e n i a p o b o c z y , którego jakość n i e 
poprawiła się w porównaniu d o p o p r z e d n i e g o r o k u , p o m i m o z a k u p i o n e g o sprzętu. 
Przewodniczący Komisii powiedział, że w s z y s c y c h y b a są z a t y m , żeby dobrą pracę 
premiować i nagradzać, a l e należy dać P a n i K i e r o w n i k czas n a poprawę zas tane j s y t u a c j i . 
Uczestnik Komisii zapytał, c z y ktoś analizował k o s z t k o s z e n i a p o b o c z y p r z e z firmy 
zewnętrzne w porównaniu d o k o s z t u r e a l i z a c j i t e g o z a d a n i a p r z e z G Z G K , wliczając w t o całą 
amortyzację. Wójt odpowiedział, że n i e m a p r e c y z y j n e j a n a l i z y , a l e z badań r y n k u w y n i k a , 
że p r z y małych i p o j e d y n c z y c h usługach drożej w y c h o d z i s k o r z y s t a n i e z firmy zewnętrznej. 
Powiedział również, że G m i n a w s p i e r a się firmami zewnętrznymi, a l e n i e z a w s z e są o n e 
d y s p o z y c y j n e w określonym czas ie . Podkreślił również konieczność p o l e p s z e n i a n a d z o r u p r a c 
n a d r o g a c h , c o było u z a s a d n i e n i e m z m i a n y k a d r o w e j . Radny Jarosław Krupski zapytał 
o s t an r e a l i z a c j i b u d o w y k a n a l i z a c j i s a n i t a m e j w części miejscowości B u d y J a n o w s k i e , g d z i e 
obowiązki zamawiającego r e a l i z u j e G Z G K . Z a d a n i e n i e zostało dokończone p r z e z 
wykonawcę, który zszedł z b u d o w y . Fani Kierownik poinformowała, że zostało t o 
r o z l i c z o n e , n a t o m i a s t szczegółowo n i e o d p o w i e n a p y t a n i e . T e c h n i c z n i e n i e było u w a g , 
n a t o m i a s t pozostała d o o d t w o r z e n i a nakładka a s f a l t o w a . Wójt potwierdził, że firma n i e 
zrealizowała całego z a k r e s u robót. P r a c e k a n a l i z a c y j n e p o d względem t e c h n i c z n y m zostały 
w y k o n a n e z g o d n i e z e sztuką budowlaną i zostały o d e b r a n e i zgłoszone d o N a d z o m 
B u d o w l a n e g o i j e s t już możliwość przyłączania mieszkańców. Z w y n a g r o d z e n i a w y k o n a w c y 
potrącone zostały środki z a n i e w y k o n a n i e nakładki a s f a l t o w e j . P o z a t y m są z a b e z p i e c z o n e 
środki z tytułu prawidłowego w y k o n a n i a z a d a n i a . Wójt dodał, że będzie chciał wykonać 
nakładkę asfaltową. Uczestnik Komisji zapytał o współpracę G m i n y i G Z G K w k w e s t i i 
powiększania g m i n n e g o t e r e n u n p . p o p r z e z z a k u p y gruntów n a ce l e d r o g o w e i p r z e k a z y w a n i e 
i n f o r m a c j i Zakładowi, g d z i e są g r a n i c e terenów g m i n n y c h , które należy utrzymywać, 
b o są p r z y p a d k i n i e u t r z y m y w a n i a t a k i c h terenów w o d p o w i e d n i sposób. Wójt odpowiedział, 
że są t a k i e p r z y p a d k i , a l e z d a r z a się również, że g m i n a k o s i t e r e n y , których n i g d y n i e była 
właścicielem, żeby uniknąć p a r a d o k s a l n e j s y t u a c j i n p . n i e w y k o s z e n i a p o j e d y n c z e j działki 
p r z y d r o d z e . Powiedział również, że b a r d z o ważny j e s t przepływ i n f o r m a c j i i z g a d z a się, 
że są p e w n e niedociągnięcia w t y m z a k r e s i e . Następnie Pani Kierownik przedstawiła 
p l a n o w a n e z a k u p y i n w e s t y c y j n e . Radna Ewa Szczęśniak zapytała o ilość niezamieszkałych 
l o k a l i będących w g m i n n y m z a s o b i e . Pani Kierownik poinformowała, że są c z t e r y l o k a l e . 
Wójt poinformował, że j e s t powołana k o m i s j a m i e s z k a n i o w a i ogłaszane są n a b o r y n a n a j e m . 
P o z a t y m należy posiadać rezerwę n a w y p a d e k n i e p r z e w i d z i a n y c h zdarzeń l o s o w y c h . 
Radna Szczęśniak zapytała, c z y p r a c o w n i c y G O P S u zgłaszają mieszkańćów w b a r d z o 
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t r u d n e j s y t u a c j i f i n a n s o w e j i m i e s z k a n i o w e j l u b pośredniczą w p r o c e d u r z e o r g a n i z a c j i n a j m u . 
Pani Sekretarz poinformowała, że była j e d n a r o d z i n a , która z a pośrednictwem G O P S u 
otrzymała m i e s z k a n i e . Radna Szczęśniak powiedziała, że j e s t r o d z i n a , która być może n i e 
spełnia w s z y s t k i c h kryteriów, a l e j e j w a r u n k i m i e s z k a n i o w e są b a r d z o słabe. R o d z i n a 
otrzymała p o m o c z G O P S u . 

Radny Jakub Samborski zapytał o naprawę sprzętu będącego n a s t an ie G Z G K i c z y 
d o s t r z e g a się potrzebę współpracy z j e d n y m w a r s z t a t e m , który k o m p l e k s o w o będzie 
zajmował się naprawą i obsługą w s z y s t k i c h sprzętów, a b y p r a c o w n i c y G Z G K n i e m u s i e l i 
s a m i wykonywać n a p r a w . Powiedział też, że wcześniej c h y b a n i e było o d p o w i e d n i e g o 
n a d z o r u n a d n a p r a w a m i sprzętu. Kierownik GZGK poinformowała, że z g o d n i e 
z r o z e z n a n i e m j a k i e wykonała n i e u d a się zrobić obsługi w s z y s t k i c h sprzętów w j e d n y m 
w a r s z t a c i e . D o t y c h c z a s o w e podejście d o w y k o n y w a n i a n a p r a w z m i e n i a się i będzie starała się 
wdrożyć t a k i s y s t e m , a b y n a p r a w y były w y k o n y w a n e s t o s u n k o w o s z y b k o , s k u t e c z n i e 
i z gwarancją p rac . Następnie odbyła się d y s k u s j a dotycząca możliwości w y k o n y w a n i a 
n a p r a w s p e c j a l i s t y c z n e g o sprzętu d o p r a c y n a d r o g a c h . Mieszkaniec gminy zwrócił uwagę 
n a o d p o w i e d n i sposób c z y s z c z e n i a s t u d z i e n e k i odpływów w o d y p r z y d r o g a c h , a także n a 
o s u w a n i e się z i e m i z g m i n n e j działki n a jezdnię n a u l . S z k o l n e j - s p r a w a była już zgłaszana 
w i e l o k r o t n i e Wicewójtowi. Pani Kierownik poinformowała, że Zakład w y k o n u j e p race 
d r o g o w e n a z l e c e n i e g m i n n e g o d r o g o w c a w r a m a c h p o s i a d a n y c h możliwości i środków, 
a le zleceń j e s t b a r d z o dużo. Podziękowała też z a zgłoszenia problemów. 

Przewodniczący Komisji wyraził opinię, że r a d n i n a p e w n o będą s t a r a l i się wesprzeć 
G Z G K w s w o j e j działalności i zapytał, c z y są p y t a n i a - pytań n i e zgłoszono. 

N a powyższym zakończono kontrolę. 

Wnioski pokontrolne; 

Wniosków pokontrolnych nie zgłoszono. 

Uwagi kierownika lub pracownika jednostki kontrolowanei; 

Wykaz załączników: 

1 . P i s m o R E A . 0 8 1 . 2 . 2 0 2 3 z d n i a 6 c z e r w c a 2 0 2 3 r . w r a z z załącznikami 
2 . B i l a n s G Z G K sporządzony n a dzień 3 1 g r u d n i a 2 0 2 2 r . 
3 . P l a n f i n a n s o w y G Z G K n a 2 0 2 2 r . i s p r a w o z d a n i a z w y k o n a n i a p l a n u 



4 . Z e s t a w i e n i e z m i a n w f u n d u s z u j e d n o s t k i 
5. P r z y c h o d y i k o s z t y n a usługach n a j m u 
6 . R a c h u n e k zysków i s t r a t 
7 . I n f o r m a c j a uzupełniająca 

Protokół sporządzono w 3 jednobrzmiących e g z e m p l a r z a c h . J e d e n e g z e m p l a r z 
p r z e k a z a n o K i e r o w n i k o w i G m i n n e g o Zakładu G o s p o d a r k i K o m u n a l n e j ( K i e r o w n i k j e d n o s t k i 
k o n t r o l o w a n e j ) , n a t o m i a s t d r u g i e g z e m p l a r z został p r z e k a z a n y Wójtowi G m i n y Mińsk 
M a z o w i e c k i . 

Kontrolowany: Kontrolujący: 

Z u p . Wójta 
^ . K I E R O W N I K 
O m i i i n e g o Zakładu G o s p o d a r k i K o m u n a l n e j 

w M i n s k m M a z o w i e c k i m 

Małgorzata Komuda-Ołowska 

G m i n n y Zakład G o s p o d a r k i K o m u n a l n e j 
w M f r t s k u M a z o w i e c k i m 

u l . Chełmońskiego 14 
05-300 M i ń s k M a z o w i e c k i 

Otrzymują: 
1. Kierownik Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
2. Wójt Gminy Mińsk Mazowiecki, 
3. a/a. 

Komisja Rewizyjna 
Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

w składzie: 

Paweł Lipiński 

Ewa Szczęśniak -

Zbigniew Chodziński -

Maciej Gałązka -

Edyta Głuchowska -

Jarosław Krupski - \ 

Marzanna Kucińska -

Tomasz Rokita -

Elżbieta Roguska -

Jakub Samborski -

Mirosław Siwek -
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